



The year of 2018 marks the 10<sup>th</sup> anniversary of the Hong Kong Qualifications Framework (HKQF). To showcase the milestones and achievements of HKQF during the past years, this exhibition displays the development of the HKQF in various aspects.

2018年是香港資歷架構成立10周年。本展覽介紹香港資歷架構的重要里程碑和過去成就，及不同層面的發展。

## Overview on HKQF 香港資歷架構概覽

**HKQF 香港資歷架構**  
A **seven-level** hierarchy covering qualifications in the academic, vocational and continuing education sectors.

一個**七級**的資歷級別制度，涵蓋學術、職業及持續教育界別的資歷。

All qualifications recognised under HKQF are quality-assured and level-rated in accordance with objective and well-defined standards.

所有香港資歷架構認可資歷均通過質素保證以及按照客觀和明確的標準釐定級別。



**QF in the Next Decade**

## Objectives of HKQF 香港資歷架構目的

- To provide a platform to encourage and facilitate lifelong learning  
提供一個鼓勵及促進終身學習的平台
- To enhance the capability and competitiveness of the workforce in Hong Kong  
提升香港工作人口的技能及競爭力

## Legal Framework 法律框架

- The Accreditation of Academic and Vocational Qualifications Ordinance [Chapter 592 of the Laws of Hong Kong]  
《學術及職業資歷評審條例》(香港法例第 592 章)  
Official launch of the HKQF on 5 May 2008  
2008年5月5日正式推行香港資歷架構
- To provide the legal framework for the establishment of the HKQF and its underpinning quality assurance mechanism  
為設立香港資歷架構及其相關質素保證機制提供法律框架

## Governance and Administration 管治及行政

- The Education Bureau (EDB) of the Government of the Hong Kong Special Administrative Region  
香港特別行政區政府教育局  
To formulate the policy, strategy and direction on the development of the HKQF  
負責制訂香港資歷架構的政策、策略及發展方向
- The Qualifications Framework Secretariat, set up by the EDB in June 2009  
教育局於2009年6月成立資歷架構秘書處  
To serve as the executive arm of EDB to implement and promote the HKQF  
作為教育局的執行單位去推行及宣傳香港資歷架構

## HKQF in Figures 香港資歷架構數字便覽

- No. of Industry Training Advisory Committees 行業培訓諮詢委員會數目: **22** ITAC
- Local workforce coverage 滙集本地勞動人口: **>50%**
- Specification of Competency Standards (能力標準說明) 40 SETS 能力單元: **>12,000**
- Expenditure of various financial support schemes of HKQF 香港資歷架構各項支援計劃總支出: **HKD 236 million** 2億3600萬港元
- Project on QF Promotion in School Project 向中學宣傳資歷架構計劃: **>200** 參與學校數目, **>5,000** 參與學生數目
- Recognition of Prior Learning (RPL) mechanism 「過往資歷認可」機制: **15** industries implemented 推行行業
- Age range among RPL applicants 「過往資歷認可」申請者年齡: **17 - 84**
- RPL applications 「過往資歷認可」申請: **>28,000**
- Statements of Attainment 資歷證明: **>50,000**
- Clusters of competencies involved 涉及「能力單元組合」: **>50,000**
- Qualifications Register 資歷名冊: **>8,000** qualifications 資歷
- The total no. of hits on Qualifications Register 資歷名冊點擊總數: **>2,000,000**
- No. of operators / assessment agencies (AA) offering QF-recognised qualifications 提供資歷架構認可資歷的營辦者 / 評估機構數目: **>230**
- self-accrediting 自行評審: **9%**
- non-self-accrediting 非自行評審: **89%**
- AA 評估機構: **2%**

Remarks: Figures as at 31 July 2018 備註: 數字截至2018年7月31日

